

Press Release

Communication Unit of the Congress of Local and Regional Authorities

Ref:248b07

Tel: : +33 3 90 21 49 36

Fax : +33 3 88 41 27 51

congress.com@coe.int

www.coe.int/congress



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Empowerment of local government at world level

Strasbourg, 20.04.2007- Today, the 21st session of the Governing Council of United Nations Human Settlement Programme, meeting in Nairobi (Kenya) approved the "[guidelines on decentralization and strengthening of local authorities](#)".

Ian Micallef, President of the Chamber of Local Authorities, representing the Council of Europe Congress of Local and Regional Authorities at the event commented "we are happy that this brings the process launched at the UN-Habitat II congress in Istanbul in 1996 to a good end. We are grateful to the CoE's Committee of Minister's support for this process, following a Congress recommendation adopted at its Autumn Session in Moscow in November 2006. We fully support the development of decentralization at World level".

Congress Vice President Alan Lloyd, Founding President of UCLG (United Cities and Local Government) at the event concluded: "These guidelines, largely inspired by the Council of Europe's "Charter on Local Self Government" from 1985, will be a basic text allowing to measure progress made in local self government in any given country, including those of the Council of Europe. UCLG hopes to set up an observatory at World level, to that end.

Vers une plus grande autonomie locale au niveau mondial

Strasbourg, 20.04.2007- La 21^e session du Conseil d'administration du Programme des Nations Unies pour les établissements humains (UN-Habitat), qui se tient à Nairobi (Kenya), a approuvé aujourd'hui les « [lignes directrices sur la décentralisation et le renforcement des pouvoirs locaux](#) ».

Ian Micallef, Président de la Chambre des pouvoirs locaux, représentant le Congrès des pouvoirs locaux et régionaux à cette manifestation, a déclaré : « Nous sommes heureux que le processus engagé lors du congrès de UN-Habitat II, tenu à Istanbul en 1996, ait été mené à terme. Nous remercions le Comité des Ministres d'avoir soutenu le processus, suite à la recommandation adoptée par le Congrès lors de sa session d'automne à Moscou en novembre 2006. Nous appuyons pleinement le développement de la décentralisation au niveau mondial ».

Alan Lloyd, Vice-Président du Congrès, Président fondateur du CGLU (Cités et gouvernements locaux unis) a ajouté en conclusion : « largement inspirées de la Charte européenne de l'autonomie locale du Conseil de l'Europe de 1985, ces lignes directrices constitueront un texte de base qui permettra de mesurer les progrès accomplis sur le plan de l'autonomie locale dans divers pays, notamment dans les Etats membres du Conseil de l'Europe. Le CGLU espère pouvoir mettre en place à cette fin un observatoire mondial. »

The Congress has two chambers, the Chamber of Local Authorities and the Chamber of Regions.

It brings together 315 full and 315 substitute members representing more than 200 000 European territorial communities.
President of the Congress Halvdan Skard (Norway, SOC), President of the Chamber of Regions: Yavuz Mildon (EPP/CD,Turkey),
President of the Chamber of Local Authorities : Ian Micallef (Malta, EPP/CD).

Political Groups : Socialist Group (**SOC**), Group of the European People's Party – Christian Democrats (**EPP/CD**),
Independent and Liberal Democrat Group (**ILDG**).